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MĚSÍČNÍK OBCE POSTŘEKOV 

Vážení spoluobčané,  
 

Svátky vánoční se rychle blíží a již se nacházíme v ad-
ventním čase, v čase, který by měl patřit radostnému 
očekávání přicházejících svátků, rozjímání a dobročin-
nosti, ale i ohlédnutí za uplynulým rokem. Vydechněme 
proto od celoročního stresu, zastavme se na chvíli a na-
sajme vánoční atmosféru. 
 

Opět se krátce ohlédnu za uplynulým rokem. V loňském 
roce se zahájila rekonstrukce základní školy a i přes veš-
keré problémy se podařilo I. etapu letos dokončit a včas 
zahájit nový školní rok. Bylo to však na poslední chvíli a 
rád bych poděkoval hasičům, Sokolu, rodičům a všem, 
kdo se podíleli na stěhování školy. Zvláště děkuji celému 
školskému personálu v čele s ředitelem Mgr. Oríškem, 
kteří odvedli nejtěžší kus práce a ve ztížených podmín-
kách připravili nové učebny na přivítání žáků v první 
školní den. Bohužel však kvůli vysokému zdražení mate-
riálů zhotovitel již není schopen za vysoutěžené ceny 
II. etapu dokončit a navrhl Dohodu o ukončení smlouvy 
o dílo. Tato dohoda byla schválena již v srpnu předcho-
zím zastupitelstvem, avšak dosud nebyla uzavřena, jeli-
kož se dosud řešilo vypořádání nakoupených materiálů a 
forma záruky za záruční lhůtu. Pro nové výběrové řízení 
na dokončení II. etapy bylo také nutné přepracovat pro-
jektovou dokumentaci a výkaz výměr. Tyto uvedené 
kroky však zdrží dokončení rekonstrukce II. etapy zá-
kladní školy o cca 10 měsíců a pokud vše dále půjde dle 
harmonogramu, předpokládá se celkové dokončení 
v červnu 2024.  Dále se podařilo dokončit a zkolaudovat  

 

vodohospodářské objekty (vodovod, kanalizace) pro 
obytnou zónu pod tratí. Současně se po několika letech 
dohodl ČEZ, a.s. a Správa železnic na úhradě za věcná 
břemena, může proto dojít k zasíťování stavebních par-
cel elektřinou a obec by mohla stavební parcely v příštím 
roce nabídnout k prodeji. Dalšími dokončenými projekty 
jsou vybudování chodníku směrem na Klenčí p/Č, který 
byl naplánován již před rokem 2014, realizace topení 
v hasičárně a ošetření významných stromů v obci. Co se 
v letošním roce nejvíce nepovedlo je oprava „panelky“ u 
zrcadla, kdy vodní tok i pozemky patří Lesům ČR. 
S Lesy ČR vstoupila obec v jednání již v loňském roce, 
kdy byla přislíbena náprava a zahrnutí investičních výda-
jů na opravu v roce letošním. Poslední informace od Le-
sů ČR je však pouze to, že byl zpracován harmonogram 
akce a budou zahájeny projekční práce, včetně studie 
proveditelnosti se záměrem vodní tok otevřít.  

Níže jsou uvedeny realizované projekty, na které obec získala v letošním roce dotace: 
 
Projekty za využití dotací z Plzeňského kraje 

Ošetření významných stromů v obci Postřekov  
 

Dotační titul:  Zvyšování druhové rozmanitosti, ochra-
na druhů, biotopů a stanovišť, arboris-
tická ošetření významných stromů 

Náklady akce:  61 468 Kč 
Dotace:  50 000 Kč 
 
Obec Postřekov: JSDHO Postřekov, kat. III 
 

Dotační titul:  2022 Příspěvek na vybavení a opravy 
neinvestiční povahy  

Náklady akce:  39 552 Kč 
Dotace:  16 256 Kč  
 

 
Dopravně inženýrská studie a pořízení ukazatele 
rychlosti 
 

Dotační titul: Podpora obcí Plzeňského kraje při zajiš-
ťování bezpečnosti 2022  

Náklady akce:  192 499 Kč 
Dotace:  122 718 Kč 
 
Vybudování chodníku při silnici II/195 
 

Dotační titul:  PSOV PK 2022 - Projekty obcí 
Náklady akce (skutečné): 3 308 140 Kč  
Dotace:  500 000 Kč 
 

https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/1086/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/1086/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/1086/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/979/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/979/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/1075/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/1075/
https://dotace.plzensky-kraj.cz/section/dotacnititul/item/detail/923/
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Informace z listopadového zasedání zastupitelstva  

Projekty za využití dotace PRV prostřednictvím MAS 
Český les: 
 

Vybavení kuchyně a jídelny základní školy  
 

Dotační titul: Podpora provádění operací v rámci komunitně 
vedeného místního rozvoje 

Náklady akce:  2 351 326 Kč 
Dotace:  1 783 652 Kč 
 

V příštím roce budeme pokračovat především v rekonstrukci základní školy, dokončení obytné zóny pod tratí a opra-
vách místních komunikací. Dále bude zrealizována rekonstrukce čtyř sakrálních křížků a instalováno turistické zna-
čení, které je financováno v rámci projektu DSO Domažlicko.  V závislosti pak na získání dotace proběhne výstavba 
cyklostezky směrem na Nový Kramolín.  
 

Děkuji všem zastupitelům za jejich práci, především místostarostovi Ondřeji Cibulkovi za projektové přípravy inves-
tičních akcí a nyní již 2. místostarostovi Jiřímu Knížkovi za přípravu a organizaci kulturních akcích.  
 

Přeji krásné a poklidné prožití adventního času, a hlavně všem přeji pevné zdraví a naději.   
 

S úctou Petr Anderle, starosta 

Projekt za využití dotace Ministerstva ze-
mědělství: 
 

Údržba a obnova křížů v obci Postřekov 
 

Dotační titul: Údržba a obnova kulturních a 
venkovských prvků 

Náklady akce:  187 888 Kč 
Dotace:  131 521 Kč 

Projekt za využití dotace Ministerstva pro místní rozvoj: 
 

2022 15 -TI Postřekov (obytná zóna pod tratí) 
 

Dotační titul: Podpora bydlení 
Náklady akce:  7 150 942 Kč 
Dotace:  2 250 000 Kč 

Zastupitelstvo schválilo/pověřilo: 
 

 členy finančního výboru Pavlu Freiovou a Zdeňku 
Lebovou, 

 členy kontrolního výboru Jiřího Steinbergera a Jaku-
ba Baštáře, 

 odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných 
členů zastupitelstva, 

 odměny fyzickým osobám, které nejsou členem za-
stupitelstva, za výkon funkce člena výboru, 

 kompetenci starosty obce k provádění jednotlivých 
rozpočtových opatření v rozsahu do výše 500 000 Kč, 
pokud tyto změny nevyvolávají další nároky na fi-
nanční prostředky obce, tedy nedojde k navýšení cel-
kových výdajů obce, 

 finanční výbor kontrolou a připomínkováním navrže-
ného Rozpočtu na rok 2023 a vyhodnocením došlých 
žádostí o finanční příspěvky, 

 změnový list č. 6 na záměnu zařízení neevakuačního 
ozvučení beze změny na cenu, změnu bankovní záru-
ky v poměrné výši dle rozsahu provedeného díla 
I. etapy na částku 847 234,80 Kč a schvaluje uzavření 
dodatku D3 ke Smlouvě o dílo č. 5/2021, 

 uzavření aktualizovaného znění Dohody o ukončení 
účinnosti smlouvy o dílo č. 5/2021 ve smyslu výše 
bankovní záruky na částku 847 234,80 Kč a odkup 
materiálu dle přílohy č. 1 Dohody, 

 prodej části pozemku parc. č. 3038 k. ú. Postřekov, 

dle GP č. 1305-458/2022 nově označeného parc. 
č. 3038/2 k. ú. Postřekov o výměře 145 m2 za cenu 
900 Kč/m2, 

 schvaluje prodej části pozemku parc. č. 391/17 k. ú. 
Postřekov, dle GP č. 1305-458/2022 nově označené-
ho parc. č. 381/71 k. ú. Postřekov o výměře 51 m2 
za cenu 900 Kč/m2, 

 prodej části pozemku parc. č. 391/17 k. ú. Postřekov, 
dle GP č. 1305-458/2022 shodně označeném 
parc. č. 391/17 k. ú. Postřekov o výměře 69 m2 za 
cenu 900 Kč/m2. 

 

Zastupitelstvo neschválilo: 
 

 změnu bankovní záruky za formu záruky za záruční 
dobu tzv. warranty bond v rámci Smlouvy o dílo č. 
5/2021, 

 prodej části pozemku parc. č. 2612 k. ú. Postřekov, 
 prodej pozemku parc. č. 337/1 k. ú. Postřekov. 

 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí: 
 

 návrh rozpočtu na rok 2023, 
 návrh obecně závazné vyhlášky č. 1/2022 o místním 

poplatku za zhodnocení stavebního pozemku, 
 rozpočtové opatření č. 7/2022. 

 
Petr Anderle 
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V rámci soukromé cesty (nebyla 
hrazena z rozpočtu obce) 
do Izraele starosta obce Petr An-
derle a druhý místostarosta Jiří 
Knížek položili v pátek 18. listo-
padu květinu ke Zdi cti 
v Zahradě Spravedlivých mezi 
národy v památníku holokaustu 
Yad Vashem v Jeruzalémě, kde 
jsou uvedeni i Krištof a Ludmila 
Jahnovi z Postřekova. Právě ti 
na konci druhé světové války 
zachránili židovskou dívenku 
Evu Löwidtovou (Erbenovou). 
Jahnovi za tento čin dostali in 
memoriam v roce 1983 titul 
Spravedlivý mezi národy od ko-
mise vedené nejvyšším soudem 
v Izraeli, která má za úkol oce-
nění lidí, kteří přispěli 
k záchraně Židů před holokaus-
tem. Yad Vashem je rozsáhlý 
komplex budov a pietních míst, 
který v sobě zahrnuje např. Pa-
mátník dětí, Dvoranu jmen, Alej 
a Zahradu spravedlivých či Mu-
zeum historie holokaustu. 
 

Během návštěvy Izraele samo-
zřejmě nemohla chybět návštěva 
čestné občanky naší obce Evy 
Erbenové v jejím domě 
v Aškelonu, kde naše desetičlen-
ná skupina strávila příjemné 
chvíle při vyprávění úctyhodné-
ho životního příběhu této inspi-
rativní ženy. Obec během ná-
vštěvy obdržela do Pamětní síně 
poslední knihu paní Erbenové 

Dům na Harimon Street, která 
je napsána v hebrejštině. 
V knize je věnování:  
„Díky Postřekovu vznikl tento 

dům 
18. XI. 2022 Aškelon, Izrael 

Eva Erbenová“ 
 

Následující dny jsme objevova-
li krásy země, do které se Eva 
se svým manželem Petrem roz-
hodla emigrovat v roce 1949. 
Navštívili jsme úchvatné staro-
bylé město Jeruzalém, starově-
kou pevnost Masada, moderní 
pulzující město Tel Aviv či 
Mrtvé moře, které je nejníže 

Zástupci obce navštívili v Izraeli Evu Erbenovou a uctili památku 
Jahnových 

 Petr Anderle a Jiří Knížek s Evou 
 Erbenovou, autor: Aleš Krulíkovský  Zástupci obce na velvyslanectví v Tel Avivu, autor: Michal Dvořák  

Výprava u Zdi cti v Yad Vashem, zdroj: archiv OÚ  

položeným slaným jezerem na světě, nachá-
zející se 420 metrů pod hladinou světového 
oceánu. 
 

V pondělí 21. listopadu pak Velvyslanec 
České republiky v Izraeli Martin Stropnický 
přijal zástupce obce Petra Anderleho a Jiřího 
Knížka s doprovodem na Velvyslanectví 
České republiky v Izraeli, které sídlí v Tel 
Avivu. 

Jiří Knížek, 2. místostarosta  
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XVIII. setkání starostů 
a místostarostů Plzeňského kraje 
 

Ve čtvrtek 10. 11. 2022 se v Congress Center Parkhotel Plzeň 
konalo XVIII. setkání starostů a místostarostů Plzeňského kra-
je. Za naši obec se setkání zúčastnil starosta Petr Anderle, 
1. místostarosta Ondřej Cibulka a 2. místostarosta Jiří Knížek. 
Na programu byly přednášky, které se zejména týkaly investic, 
hospodaření, veřejných financí a budoucnosti české ekonomi-
ky. V podvečerních hodinách se pak zástupci obce zúčastnili i 
setkání pořádaným Západočeskými komunálními službami, 
které se konalo v Pivovarském muzeu v Plzni. 

 

Jiří Knížek, 2. místostarosta 
foto: Jiří Knížek 

Svatá Kateřina zavěsila 
housle do komína 
 
Poslední dva dny před první adventní ne-
dělí patřily Kateřinským zábavám, které 
byly posledními tancovačkami tohoto roku 
a ukončily podzimní období. 
 

V pátek 25. listopadu se od 14:00 do 18:00 
hod. v Obecním sále konalo Kateřinské 
odpoledne pro seniory. K tanci a poslechu 
pro 52 účastníků zahrál Melody 
Club. Děkujeme paní Jaroslavě Sokolové 
za nápad toto odpoledne uskutečnit a za 
pomoc s organizací. 
 

Následující den se pak konala i Kateřinská 
zábava, která byla poslední zábavou tohoto 
roku. K tanci a poslechu zahrála kapela 
Dozvuk. Kateřinskou si nenechalo ujít cel-
kem 69 návštěvníků. 
 

Jiří Knížek, 2. místostarosta 
foto: Jiří Knížek 

V listopadu se tradičně vyjelo za kultu-
rou do Prahy 
 

V sobotu 12. 11. 2022 jsme vyrazili na divadelní představení do Prahy. 
V dopoledních hodinách jsme navštívili Obecní dům, kde jsme si pro-
hlédli nádherné interiéry této významné stavby. V odpoledních hodi-
nách jsme pak zhlédli představení Šíleně smutná princezna ve Studiu 
dva. Zájezdu se zúčastnilo celkem 46 občanů. 
 

Jiří Knížek, 2. místostarosta 
foto: Jiří Knížek 

foto nahoře: 25. 11. 2022, Melody Club 
 

foto dole: 26. 11. 2022, DOZVUK 
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Nepodceňujme své nohy 
 

Milí Postřekováci, dovolte mně touto ces-
tou Vám všem poděkovat za Vaši přízeň s 
přáním krásných svátků vánočních a rok 
2023 Vám přeji prožitý s láskou, pokorou 
a pevným zdravíčkem. 
 

Hodně z Vás si mě pamatuje jako šenkýř-
ku, hodně z Vás mě zná jako masérku a 
terapeutku. Ale málokdo ví, že se neustále 
vzdělávám v oblasti těla i zdraví. Vím, že 
jednou za měsíc si dojít na masáž může 
být příjemné, ale také vím, že jednou za 
měsíc to nestačí. Spousta lidí očekává, že 
masér, terapeut nebo lékař za něj vyřeší 
neduhy, ale vůbec netuší, že si mohou sa-
mi ulevit od bolesti, potíží a sami si mo-
hou navodit rovnováhu v těle. 
 

Jak na to? Reflexní masáží nohou. Tuto 
metodu jsem se naučila v roce 2013 od 
jedné německé jeptišky Jubiláty Marder, 
která touto metodou pomáhá už 50 let. 
Učila jsem se od té nejlepší v oboru. Re-
flexní masáž nohou, je absolutně geniální 
metoda, bohužel je velmi opomíjená. 
 

Tato metoda je velmi jednoduchá a záro-
veň složitá, ale když se do ní ponoříme 
získáme lepší kvalitu života. Tuto metodu 
se může naučit každý a proto jsem začala 
pořádat kurzy „Reflexní masáž nohou 
podle sestry Jubiláty." 
 

Představme si, že máme v těle nervy, to 
jsou naše kabely elektrického vedení, když 
tyto kabely položíme za sebe je to až 
35 km a když je někde v těle nějaký pro-
blém, vypadnou pojistky a právě na našich 
nohou jsou spínací skříňky, kde je 7200 
jističů. 
 

Nohy nepodceňujme, nohy nemají mozek, 
neumí lhát, oni nám prozdradí, kde jsou 

Bylo vysazeno 11 nových stromů 
 

Koncem října proběhla v obci výsadba celkem 11 nových stromů. Dva 
stromy byly vysázeny u hasičské zbrojnice (javor a okrasná jabloň), osm 
okrasných jabloní pak bylo dosázeno k nové komunikaci nad školkou. 
Posledním stromem byla Lípa republiky u pomníku Jana Čápa, kterou 
před rokem zlomil silný vítr. Původní Lípa republiky byla na tomto místě 
vysazena v rámci oslav 100. výročí vzniku samostatného českosloven-
ského státu 28. 10. 2018. 
 

Jiří Knížek, 2. místostarosta 
foto: Jiří Knížek 

Blahopřání k platinové svatbě 
 

V sobotu 22. října oslavili manželé Buršíkovi od Jarošů platinovou svatbu. Uběh-
lo tedy úctyhodných 70 let od chvíle, kdy se Marie a Jaroslav vydali na společ-
nou cestu životem. Byli oddáni dne 18. 10. 1952 v kostele sv. Martina v Klenčí. 
Jménem obce ještě jednou oběma srdečně gratulujeme k tomuto významnému 
životnímu jubileu. 

Jiří Knížek, 2. místostarosta 

vypadlé pojistky. A já Vás mohu 
naučit jak je nahazovat zpět. Ví-
ce informací nejen o této metodě 
si můžete přečíst na mých webo-
vých strán-
kách www.sonaweigand.cz. 
 

Na rok 2023 připravuji opět ně-
kolik kurzů pro začátečníky, tak 
pokud se budete chtít o této me-
todě něco dozvědět, jsem tu pro 
Vás. 
 

Ještě jednou Vám všem přeji 
krásné svátky a úžasný rok 2023, 
přeji Vám ať Vás nohy nebolí, ať 
máte radost z každého dne a po-
kud budete stát před nějakým 
těžkým životním úkolem, abyste 
ho zvládli co nejlépe. 
 

Děkuji Vám všem za to, že JSTE. 
Soňa Weigand 

Foto z rozsvěcování vánočního stromku ze dne 27. 12., 
článek očekávejte v příštím čísle. 

http://www.sonaweigand.cz/
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Dětské kroje a úsměvy 
rozjasnily sál 
 

V sobotu 5. 11. se v Postřekově uskutečnilo 
Dětské folklórní odpoledne. Šlo o velké se-
tkání všech dětí, které mají chodský folklor 
jako koníček a ve svém volném čase se učí 
chodské tance a písničky, případně hrají v 
některé z dětských dudáckých kapel. Odha-
dem mluvíme o cca 150 dětech - členech 
Mrákovského a Postřekovského souboru 
nebo žácích ZUŠ Domažlice.  
 

Obecenstvo bylo tvořeno převážně z rodin-
ných příslušníků a zaplnilo postřekovský sál 
do posledního místečka. Za sladkou odměnu 
pro každého účinkujícího děkujeme COOPu 
Postřekov a COOPu Díly. A těšíme se, že 
akci napřesrok v Mrákově zopakujeme.  
 

Jana Zuberová  
 

autor všech fotografií: Ladislav Vogeltanz 

foto nahoře: Dětský soubor Postřekov 
 

foto dole: Dětský soubor Mráček 

foto nahoře: ZUŠ Domažlice 
 

fota dole: Dětský soubor Postřekov 
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Ohlédnutí za Halloweenem 
 

Poslední akcí ASPV v tomto roce byl již tradiční 
Halloweenský lampionový průvod. Konal se ve středu 
2. listopadu v podvečerních hodinách. Nebudeme lhát, 
že jsme byli víc než překvapeni, kolik dětí s rodinami 
přišlo! Odhadem cca 700 lidí? Tímto rekordním počtem 
jsme byli ohromeni a vašimi kladnými reakcemi nadše-
ni! Průvod strašidel se světlíčky byl tak dlouhý, že do-
slova prosvítil ves. Vyšli jsme od Hotelu a křížem krá-
žem vsí jsme došli k tělocvičně, kde čekala strašidlácká 
hostina, která se do posledního drobečku snědla. Na zá-
věr akce jsme se přesunuli před hasičárnu, kde vystoupi-
la poběžovická skupina tří děvčat s názvem Fireflies s 
famózní světelnou show. 
 

Rádi bychom poděkovali za pomoc všem strašidlům a 
bubákům, kteří tvořili strašidelnou kulisu večera, našim 
fotbalistům za pomoc s organizací, hasičům za poskyt-
nutí prostoru a požární dozor a DJ Kolmahovi - Petrovi 
Váchalovi - děkujeme za pouštění horrorových zvuků a 
za osvětlení na startu i v cíli. 
 

Nyní už si užívejte krásný adventní čas a těšení na vá-
noční svátky, které prožijte v klidu, ve zdraví a hlavně 
s těmi nejbližšími. Krásné Vánoce a hodně zdraví Vám 
přejí cvičitelé ASPV při TJ Sokol Postřekov. 
 

Monika Baštářová 

Klášter v Pivoni je národní 
kulturní památkou 
 

23. listopadu schválila vláda, na návrh ministra 
kultury, osm historických objektů, které se nově 
staly národní kulturní památkou. Mezi nimi je i 
zástupce z Domažlicka. Památkou s nejvyšší 
ochranou státu se stal bývalý augustiniánský 
klášter v Pivoni. Tato stavba z druhé poloviny 
13. století patří k těm nestarším svého druhu na 
území ČR.  
 

Klášter v Pivoni přežil plundrování husitskými 
vojsky a později i švédskou armádou. V 19. sto-
letí byl pak upraven na zámek. Třetí armáda, 
která do kláštera vstoupila, už napočala jeho 
zkázu. Jednalo se o československou lidovou. 
Vydatně „pomohlo“ i zemědělské družstvo, kte-
ré zde také hospodařilo. Další pohroma přišla 
v roce 1953, kdy celý areál zachvátil požár. 
Kdysi honosný klášter pak postupně a rychle 
chátral. Na počátku tohoto tisíciletí patřil již 
zdevastovaný klášter nedaleké obci Mnichov, 
která ovšem neměla dostatek peněz, aby se po-
kusila klášter zachránit. Naděje svitla v roce 
2002, kdy za symbolickou jednu korunu získalo 
objekt sdružení Aurelius, které tam působilo 15 
let a díky němu objekt ještě stojí. Spolek se ale 
dostal do potíží a jeho členové už zkrátka neměli 
sílu bojovat se všemi úskalími. Než našel bývalý 
klášter nového majitele, nastoupili do akce van-
dalové a zloději, kteří ukradli třeba měděné svo-
dy a do budovy začalo opět zatékat. Vlivem toho 
se propadla zem a sklep. Časem se podařilo najít 
nového soukromého vlastníka.  

Klášter v Pivoni kolem roku 1900, 

zdroj: https://www.facebook.com/domazlickydejepis 

„Můj záměr byl hlavně dát tomu klášteru naději a šanci do bu-
doucna. Za těch několik let po odchodu sdružení Aurelius se ten 
stav vrátil zase o roky zpět. Určitě je nereálné komerční využití 
třeba typu hotelu, nechci tady ani mít soukromé bydlení. Do bu-
doucna by bylo hezké, kdyby se tady konaly kulturní akce a třeba 
se scházely děti z obou stran hranice, ale nejdřív se musí najít 
cesta pro budoucnost," popsal současný majitel, který si nepřál 
zveřejnit jméno. Klášter je teď nepřístupný a lidé si ho mohou 
prohlédnout nebo vyfotit jen z veřejných cest.  
 

Národní kulturní památky tvoří nejvýznamnější část kulturního 
bohatství Česka a vztahuje se na ně přísnější ochrana než na kul-
turní památky, jichž je mnohem více.  

Radek Zuber 
zdroje: https://plzenska.drbna.cz a www.idnes.cz 

 

https://www.facebook.com/firefliespobezovice?__cft__%5b0%5d=AZWrojh_xYiS0R9Wri2a2zWlnEM2brUV-uLlSy3RdH32RzGnRCdxaMovnCI4rh1hvwqZVjqzGd7h2f4EuxAkTfmhVEdngYSRSgoUWRfgjnuOPh9bk933KM3vItVXoyoD-2MAExcEyU9wjn-y2vxYW4LfvxapkYJTh8nz5TM4-bJLpb28FkGTF1ipHACv7grNWkA&__t


Mládežnická kopaná v Postřekově v roce 2022 
 

Úvod roku 2022 byl ještě poznamenaný opatření-
mi spojenými s pandemií covidu – 19, ale postup-
ně se vše ustálilo, omezení se rušila a mohli jsme 
s dětmi postupně najet na obvyklý režim (v týdnu 
tréninky, o víkendu zápasy). V letošním roce hrá-
ly soutěžní utkání tři mládežnické kategorie – 
mladší přípravka, starší přípravka a mladší žáci. 
Pod vedením Ondry Cibulky začaly svoje první 
fotbalové krůčky dělat i děti ve fotbalové školič-
ce, kde se kluci i holky seznamují se svými kama-
rády a osvojují si první fotbalové dovednosti tak, 
aby mohli plynule naskočit do svých prvních zá-
pasů za mladší přípravku. Co nám dělá největší 
radost je počet dětí, které tréninky v Postřekově 
navštěvují, přibývají nám noví a noví členové, na 
fotbal k nám dojíždí i děti z blízkého okolí 
(Klenčí, Kramolín, Poběžovice, Pařezov, Ždánov, 
Česká Kubice, Újezd), takže ke konci podzimní 
sezóny se nám po hřišti prohánělo najednou i 50 
dětí. Vidět plné hřiště malých, nadšených prcků je 

ta největší radost, některé děti konec trénin-
ku někdy i obrečí, nechce se jim domů a 
chtěly by ještě pokračování.  
 

Jak to na začátku roku nevypadalo, tak ve 
finále si naše mladé naděje užily fotbalu 
v roce 2022 až až a hřiště bylo maximálně 
vytížené. 11. 6. a 18. 6. jsme u nás zorgani-
zovali dva závěrečné okresní turnaje pro 
mladší a starší přípravku, kdy se k nám 
sjely všechny mládežnické oddíly z celého 
okresu (cca 500 dětí a rodičů), aby zde vzá-
jemně poměřily svoje síly a v nabité konku-
renci jsme se i my dokázali prosadit a patřili 
mezi nejlepší. 
 

Hned další týden (25. 6. a 26. 6.) jsme ve 
spolupráci s Obcí Postřekov, pod patronací 
hejtmana Plzeňského kraje pana Rudolfa 
Špotáka uspořádali 1. ročník memoriálu Ja-
romíra Steinbegera, kde jsme v průběhu 
těchto dvou víkendových dnů u nás na hřišti 

přivítali týmy Silbersee, Wilmeringu, Hos-
touně, Holýšova, Bělé, Kdyně, Kouta, Do-
mažlic, Furth im Waldu, Chebu, Chotěšova, 
Klenčí, Mrákova a Staňkova a i v této konku-
renci naše týmy obstály a předvedly výkony, 
na které jsme byli všichni pyšní. 
 

Nezaháleli jsme ani o prázdninách a poslední 
červencový týden jsme u nás premiérově 
uspořádali Sparta camp Postřekov 2022. 
V průběhu letních prázdnin letošního roku 
proběhlo celkem 5 těchto kempů po celé Čes-
ké republice, Sparta Camp on Tour zavítal do 
Kouřimi, Tvrdonic, Týnce nad Sázavou, Ústí 
nad Orlicí a k nám. Akce v Postřekově se 
zúčastnilo 42 dětí ve věku od osmi do čtrnác-
ti let z blízkého i vzdálenějšího okolí. Na děti 
čekal bohatý fotbalový program, který vyvr-
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cholil pátečním turnajem osmi týmů poskláda-
ných ze všech zúčastněných (hrálo se systémem 
každý s každým). Kluci byli během kempu roz-
dělení do čtyř skupin a absolvovali každý den 
dvě devadesátiminutové tréninkové jednotky 
pod vedením tří trenérů tréninkového centra 
mládeže AC Sparta Praha. Zkušené sparťanské 
trenéry doplnila pětice trenérů Sokola Postřekov 
(trenér A týmu Aleš Wirt a trenéři postřekovské 
mládeže – Miroslav Heřman, Tomáš Krutina, 
Josef Beneš a Roman Janeček). Od prvního dne 
se vytvořila skvělá parta, veškeré aktivity kluci 
prováděli s ohromným nadšením a entusiasmem. 
Dva tréninkové bloky byly vyplněny dalšími 
fotbalovými i nefotbalovými aktivitami, na hřišti 
strávili kluci denně osm hodin plných pohybu, 
fotbalových cvičení a her. Každý z pěti dnů byl 
završen přehlídkou pekařského umění rodinných 
příslušníků zúčastněných, kdy na kluky čekala 
každý den závěrečná sladká tečka. Všichni 
účastníci na závěr obdrželi certifikát o účasti na 
kempu a medaili. Prosby kluků o prodloužení 
kempu o další týden bohužel nemohly být vysly-
šeny a tak se po pátečním odpoledním závěreč-
ném vyhlášení a ukončení kempu unavení, ale 
šťastní mladí fotbalisté rozjeli do svých domovů 
s přáním, aby se za rok dočkali opakování této 
nadmíru vydařené akce (můžu prozradit, že má-
me přislíbeno, že Sparta camp by se 
v Postřekově měl konat i v roce 2023).  
 

Srpen byl měsícem oddechovým, abychom 
v září mohli odstartovat novou sezónu. Během 
zářijových a říjnových víkendů bylo hřiště opět 
plné dětí, uspořádali jsme několik turnajů pro 
školičky, konaly se u nás soutěžní turnaje pro 
mladší a starší přípravky a mistrovské zápasy 
mladších žáků, využili jsme pozvání a zúčastnili 
se i jednoho perfektně zorganizovaného turnaje 
v sousedním Německu.  
 

Úspěšnou fotbalovou sezónu jsme završili výle-
tem sedmdesáti dětí a rodičů do Prahy na Spartu. 
Z Postřekova jsme vypravili dva autobusy plné 
natěšených rodičů a jejich potomků a zamířili do 
tréninkového centra Sparty Praha na Strahov, 
kde mohly všechny naše děti poměřit svoje síly 
se stejně starými dětmi hájícími barvy sparťan-
ské. Pro všechny zúčastněné to byl opravdový 
zážitek, který byl zakončený návštěvou mistrov-
ského utkání mezi Spartou Praha a Českými Bu-
dějovicemi na stadionu na Letné. Několik našich 
kluků přivedlo oba týmy na hrací plochu jako 
doprovod, v zákulisí se pozdravili se všemi hráči 
a ředitelem Sparty Tomášem Rosickým, o polo-
čase si na letenském stadionu zahráli mezi sebou 
fotbalové utkání a na závěr absolovovali 
„čestné“ kolečko kolem celé hrací plochy, kde se 
pozdravili se 13 tisíci přihlížejícími diváky. Vel-
ké díky za uspořádání tohoto výletu patří trené-
rovi Tomáši Krutinovi, který akci domluvil 
s trenérem sparťanské mládeže Pavlem Štochlem 
a hlavně tito dva připravili všem dětem i rodi-
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čům zážitek, na který dlouho nezapomenou. 
 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří nám s prací s dětmi 
v Postřekově pomáhají, věnují jim stovky hodin svého volného 
času a bez kterých by nebyl fotbal dětí v Postřekově tam, kde 
je. Jsou to v první řadě všichni trenéři, kteří se o děti především 
starají (Ondra Cibulka, Tomáš Krutina, Pepa Beneš, Roman 
Janeček, Míra Heřman, Pavel Heřman a trenér A týmu Aleš 
Wirt), děkuji hráčům, kteří nám s trénováním pomáhají – Jirka 
Závodný, Adam Polák, Martin Cibulka, děkuji Obci Postřekov 
v čele se starostou Petrem Anderlem za skvělou spolupráci a 
významnou podporu, děkuji všem sponzorům (pan Jiří Machá-
ček, firma Stemont, Oldřich Kovařík), předsedovi Postřekov-
ského fanclubu AC Sparta Praha Vojtovi Královcovi (Pašovi) 
 a v neposlední řadě i všem rodičům, prarodičům a ostatním 
spřízněným osobám za nadstandardní spolupráci. Pokud má být 
tradice fotbalu v Postřekově zachována i do příštích let, jsou 
právě tihle prckové a jejich zápal a nadšení příslibem toho, že 
tomu tak i nadále bude a budeme se moct my všichni, staří 
i mladí, neděli co neděli na fotbale v Postřekově setkávat 
na hřišti i v dalších letech. Tím spíše, kdy v dnešní náročné do-
bě se spousta menších obcí potýká jak s nedostatkem dětí, tak 
i s nedostatkem dospělých, kteří jsou ochotní se ve svém vol-
ném čase dětem věnovat. Snad i další roky budou pro naši mlá-
dežnickou kopanou úspěšné alespoň tak jako byl rok letošní. 
 

Za oddíl kopané Petr Lang 
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DOMAŽLICE - Zpívání 
u stromečku 
Doprovodný kulturní program vánočních trhů 
na náměstí Míru v Domažlicích - od 16. do 
23. prosince, vždy mezi 15. a 17. hodinou. 
Vystoupí děti z místních základních škol, 
Gymnázia J. Š. Baara a ZUŠ J. Jindřicha, 
kapely a soubory z Domažlic či nejbližšího 
okolí (např. Hynek a Patrik Hradecký, Vyso-
ká tráva, JaKKdy, Canzonetta, Trubači OMS, 
Bel Canto, Pěvecké sdružení Jany Lengálo-
vé). Těšit se můžete také na vystoupení hu-
debníků ze vzdálenějších míst – skupiny Tur-
dus a Musica Vagantium, zabývající se inter-
pretací středověké hudby, vystoupí a rozvese-
lí vás autorská dvojice Dubnička–Lahoda 
nebo swingující dámské trio Přelet M.S. V 
pátek 16. prosince bude v 17 hodin k vidění 
ohnivá show skupiny Fireflies z Poběžovic. 
Chybět samozřejmě nebude další repríza Vy-
pečené vánoční suity, vánoční zpěvohry Jose-
fa Kuneše, kterou uvidíme ve čtvrtek 22. pro-
since. V pátek 23. prosince je na programu 
tradiční vánoční příběh připravovaný Řím-
skokatolickou farností ve spolupráci s Měs-
tem Domažlice a MKS Domažlice, tentokrát 
s názvem Sen noci vánoční aneb Z deníčku 
Panny Marie. 
 

Veškerý program v rámci Hudby u stromečku 
je zdarma 


